
ϥΩلأر΍ ΔشريΒل΍ Ωر΍وϤل΍ حث وتطويرΒل΍ ΰمرك 
 

 بالتعاوϥ مع:

 

ΔيϤلعال΍ Δلاسلامي΍ ϡوϠلع΍ Δجامع 

 

:ϝلدولي حو΍ رϤؤتϤل΍ 

ΔيϤلتن΍ في Δلاسلامي΍ صارفϤل΍ ورΩ 

 

 بعنوϥ΍: بحث

 حوك΍ ΔϤلشركاΕ في ΍Ω΍ر΍ ΓلΨϤاρر في ΍لϤؤسسا΍ ΕلϤالي΍ ΔلاسلاميΩΔور 

 

 ρر΍بϠسي سϠيم

 عπو هي΍ ΔΌلتدريس

 عπو مΒΨر ΍لϤحاس΍ ΔΒلϤالي΍ ΔلجΒايΔ و΍لتأمين

α΍سوق أهر Δجامع ΔيΩلاقتصا΍ ϡوϠلع΍ ΔيϠك 

Trabelsi.salim@gmail.com 

 
 لعلايΒيΔ مالك

 عπو هي΍ ΔΌلتدريس

 عπو مΒΨر ΍لϤحاس΍ ΔΒلϤالي΍ ΔلجΒايΔ و΍لتأمين

α΍سوق أهر Δجامع ΔيΩلاقتصا΍ ϡوϠلع΍ ΔيϠك 

lalaibiamalek@yahoo.fr 

 

 

 

 

 

 

 

 

mailto:Trabelsi.salim@gmail.com
mailto:Trabelsi.salim@gmail.com
mailto:lalaibiamalek@yahoo.fr
mailto:lalaibiamalek@yahoo.fr


 مΨϠص ΍لΒحث:
     ϰصولا إلϭ هϠاخΩ لϤسير الع ϰϠير عΒا من أثر كϬا لϤف لέاμϤر في الρاΨϤال ΓέاΩا ΔيϤتتزايد أه

 Γالقو ϰϠع υاϔالحϭ ل فيهϤالع ΔيέراϤاست ϥاϤضϭ ينϤساهϤال Δبحيέ في تعظيم ΔϠثϤتϤتحقيق أهدافه ال
 السوقيΔ لϠسϬم ϭمن ثم الحϔاυ عΩϭ ϰϠائع العϤلاء.

      ϰإل Δاسέه الدάدف هϬمع ت Δف الإسلاميέاμϤفي ال Εالشركا ΔϤه حوكΒعϠت ϱάال έϭالد ϰϠالوقوف ع
استعراν لϬϔϤوϡ الحوكΔϤ في الμϤاέف، ϭأهϤيتϬا ϭأهدافϬا ϭمΒاΩئϬا، ϭمن ثم التτرϕ إلέϭΩ ϰ  لخلا

.Δف الاسلاميέاμϤر في الρاΨϤال ΓέاΩفي إ Εالشركا ΔϤحوك 
     ΔيϤفع الوعي بأهέ اπاي Δاسέمن أهداف الدϭ ر فيρاΨϤال ΓέاΩعيل إϔفي ت Εالشركا ΔϤحوك

.ϥا الشأάفي ه Εالتوصياϭ Εاέتقديم الاستشاϭ ، Δف الاسلاميέاμϤال 

:Δل΍لد΍ ΕاϤϠϜل΍ 
Εاέاء، الاستشاΩالا ،Δف الاسلاميέاμϤر، الρاΨϤال ΓέاΩا ،Εالشركا ΔϤحوك 

Research Summary : 

      Risk management is becoming increasingly important in banks because of its 

significant impact on the work flow within it to achieve its objectives of 

maximizing the profitability of the shareholders and ensuring continuity of 

business in it, maintaining the market power of the stock and thus maintaining 

customer deposits. 
        This study aims at identifying the role played by corporate governance in 

Islamic banks, with a review of the concept of governance in banks, their 

importance, objectives and principles, and then addressing the role of corporate 

governance in risk management in Islamic banks. 
      The objectives of the study are to raise awareness of the importance of 

corporate governance in activating risk management in Islamic banks and to 

provide advice and recommendations in this regard. 
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